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Sekmīgi noritējis pirmais hokeja čempionāts

Anta Kļaveniece

Nostiprināt esošās zināšanas 
un uzzināt ko jaunu par mazuļa 
mutes veselību, pirmajiem 
zobiņiem un to kopšanu, kā arī 
mutes veselību grūtniecības 
laikā interesenti varēja 
otrdien, 28. janvārī. Iecavas 
kultūras namā uz sarunu ar 
SIA «Zemgales mutes veselības 
centrs» zobu higiēnisti Ilonu 
Saukumu aicināja veselības 
veicināšanas koordinētāja 
Elīna Arāja un jaunatnes lietu 
speciāliste Laura Jerķe.

Lai bērna zobi veidotos stipri 

un veseli, par to jāsāk rūpēties 
jau grūtniecības laikā, pietiekamā 
daudzumā uzņemot visas nepie-
ciešamās minerālvielas un vitamī-
nus. Mazuļa pirmie piena zobi vei-
dojas jau grūtniecības 12.-17. ne-
dēļā. Ja auglim kaut kā pietrūks, 
viņš to paņems no mammas, jo 
mammas kauli un zobi ir kā fosfo-
ra un kalcija depo. Gandrīz katra 
no mums ir dzirdējusi savu mam-
mu vai vecmammu sakām, ka 
katrs bērns «paņem» pa zobam, ka 
pēc barošanas ar krūti zobi lūzt 
un drūp, taču, ja visas vielas tiek 
uzņemtas pietiekamā daudzumā, 
šāda situācija neveidosies. 

Vieglāk ir zobus tīrīt, nekā  
pēc tam meklēt zobārstu

No 26. janvāra līdz  
2. februārim Krievijas pilsētā 
Irkutskā norisinās  
34. pasaules čempionāts 
bendijā jeb hokejā ar bumbiņu. 
Latvijas izlasi čempionātā 
pārstāv arī iecavnieks Lauris 
Ziemiņš. 

Latvijas bendija izlase dalību 
pasaules čempionātā sāka pirm-
dien, B divīzijas pirmajā apakš-
grupu spēlē cīnoties neizšķirti 
4:4 ar Igauniju. Otrajā spēlē, kas 
notika otrdien, ar rezultātu 10:3 
Latvijas komanda pārliecinoši uz-

varēja Nīderlandes sportistus, bet 
trešdien ar rezultātu 7:4 pieveica 
Ungāriju, kļūstot par apakšgru-
pas uzvarētāju. Spēlē ar Nīder-
landi Lauris Ziemiņš bija ko-
mandas rezultatīvākais spēlētājs, 
gūstot trīs punktus, bet spēlē ar 
Ungāriju komandas labā guva di-
vus punktus. 

Tuvākajās dienās Latvijas ko-
manda turpinās cīņu par iekļū-
šanu A divīzijā. Izslēgšanas spēļu 
ceturtdaļfinālā Latvija spēkosies 
ar Vāciju, kas ieņēma ceturto vie-
tu otrajā apakšgrupā. 

Bendiju spēlē uz ledus klāta 
laukuma, kurš ir tikpat liels kā 
futbola laukums. 

Anta Kļaveniece

Par pirmajiem Iecavas novada 
čempioniem kļuvuši Zorģu 
hokejisti, kas visveiksmīgāk 
spēlēja 26. janvāra turnīrā 
un pieveica pārējās trīs fināla 
komandas: Bezdibeņus, 
Ugunsvīrus un Iecavas ceļus.

Biedrības «Iecavas hokeja 
klubs» izveidotajā ledus lauku-
mā aiz luterāņu baznīcas Iecavas 
novada pirmajā atklātajā hokeja 
čempionātā pulcējās 11 vienības 
(lai gan iepriekš pieteikušās bija 
12). Neskatoties uz pamatīgo salu, 
pasākumu vēroja arī pieklājīgs 
skaits līdzjutēju. «Paldies skatītā-
jiem, kas laukuma malā ik pa lai-
kam gan mainījās, bet izrādīja in-
teresi visas dienas garumā,» saka 
biedrības valdes loceklis Andris 
Štībelis. 

Pirms nedēļas laukuma atklā-
šanas zibensturnīrā pieļautās teh-
niskās kļūmes šoreiz novērstas, 
un čempionāts noritējis bez aizķer-
šanās, priecājas organizatori. «Lai 
komandas nestāvētu un ilgi negai-
dītu, vispirms cīnījās viena grupa, 

Beata Logina

Hokeja klubs Iecava

pēc tam otra. Turnīru izspēlējām 
pat ātrāk, nekā bija plānots, - sep-
tiņās stundās,» gandarījumu pauž 
viens no biedrības dibinātājiem 
Dainis Kravals. «Visas koman-
das bija piesaistījušas pa kādam 
profesionālākam spēlētājam, kas 
turnīra kopējo līmeni paaugsti-
nāja, taču sagādāja nevienlīdzīgu 
konkurenci tā saucamajiem «dīķa 
spēlētājiem». Acīmredzot turpmāk, 
tāpat kā, piemēram, basketbola 
čempionātā, arī hokejā, veidojot 

sacensību nolikumu, šis apstāklis 
jāņem vērā.» 

Pirmo trīs vietu ieguvēju ko-
mandas saņēma kausus un me-
daļas. Speciālu piemiņas kausu 
saņēma čempionāta vērtīgākais 
spēlētājs Dainis Upelnieks no Zor-
ģu komandas. Šī apbalvojuma 
saņēmēju noteica fināla četru ko-
mandu kapteiņu balsojums par, 
viņuprāt, vērtīgākajiem spēlētā-
jiem pretinieku vienībās.

7.lpp.
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Plāno izsludināt konkursu par 
tiesībām sniegt sabiedriskā 
transporta pakalpojumus

Deputātu tribīne : : :

Jānis Siugalis 
(Latvijas Sociāldemokrātiskā 
Strādnieku partija)  
* deputāta pienākumus sāka 
pildīt pēc tam, kad no deputāta 
pilnvarām atteicās Lāsma 
Četverga

Iecavas novada deputāts 
esmu no 2013. gada augusta, 
darbojos Veselības un sociālo 
jautājumu komitejā. Katra mē-
neša otrajā otrdienā notiek šīs 
komisijas sēdes, kurās risinām 
ne tikai finanšu, bet arī iecavnie-
ku ikdienas problēmjautājumus 
sociālajā jomā. Esam apmeklēju-
ši Sociālā dienesta telpas, iepa- 
zinušies ar tā darba specifiku, 
aprīkojumu un darbiniekiem, 
kuriem, izmantojot šo gadīju-
mu, varu pateikt vissiltāko pal-
dies par nesavtīgu un atbildīgu 
savu pienākumu veikšanu.

Uzskatu, ka mūsu novada 
Sociālais dienests tiešām sniedz 

profesionālu un kvalitatīvu soci-
ālo pakalpojumu klāstu saviem 
novada iedzīvotājiem. Ar atbildī-
bu sev uzticētos jautājumus ri-
sina dienesta sociālie darbinieki, 
sociālās palīdzības organizatori, 
psihologs, savukārt sociālā pe-
dagoga tiešais darbs ir ar Ieca-
vas vidusskolas un Dzimtmisas 
pamatskolas skolēniem. Ikdienā 

Šoreiz un turpmāk rubrikā DEPUTĀTU TRIBĪNE  
savu viedokli par aktualitātēm novadā paudīs kāds no  
15 Iecavas novada pašvaldības deputātiem, kuri domē  
tika ievēlēti 2013. gada 1. jūnijā.*

tiek palīdzēts gan risināt novada 
iedzīvotāju sociālās problēmas, 
gan sniegt materiālo atbalstu. 
Piemēram, pie sociālās palīdzī-
bas organizatorēm gada laikā 
vērsušies ap 1900 iecavnieku, 
bet iesniegumi saņemti vairāk 
nekā 1000.

Priecē arī tas, ka Iecavā dar-
bojas Mobilā aprūpes grupa, 
kas sniedz mājas pakalpojumu 
aprūpi tiem, kam tas nepiecie-
šams, bet, pateicoties Eiropas 
Savienības projektam, iespē-
jams bez maksas nomāt tehnis-
kus palīglīdzekļus: ratiņkrēslus, 
pretizgulējuma matračus, rolla-
torus, staiguļus, personīgās hi-
giēnas palīglīdzekļus. Par Eiro-
pas projekta līdzekļiem iekārtots 
arī psihologa kabinets, kur tiek 
sniegta nepieciešamā palīdzība. 

Sociālā dienesta paspārnē 
darbojas Dienas centrs, kurā 
gaidīti ne tikai skolēni, bet dar-
bojas arī četras motivācijas at-
balsta grupas. Katru nedēļu cen-
trā pulcējas jaunieši, kur viņu 
organizētajos pasākumos spriež 
par iespējamo ieguldījumu jau-
niešu brīvā laika pavadīšanas 
iespējām, tiek risināti iecerētie 

plāni. Savukārt S.Drozdovs pul-
cina ap sevi domubiedrus, visus, 
kam ir aktīva dzīves pozīcija, vi-
sus, kuri spējīgi ar savu dzīves 
un darba pieredzi veidot mūsu 
nākotni labāku. 

Tie iecavnieki, kam rocība 
mazāka, ar Sociālā dienesta 
atbalstu laipni tiek aicināti uz 
Pestīšanas Armijas zupas virtu-
vi, lai nobaudītu gardu maltīti. 
Protams, šie nebūt nav visi dar-
bības virzieni, kuros tiek strā-
dāts sociālajā jomā. 

Atrodoties šajā amatā tik ne-
ilgu laiku, neko ievērojamu ne-
esmu paveicis, bet esmu ganda-
rīts, ka netika dota atļauja otras 
spēļu zāles atvēršanai, jo arī es 
vācu parakstus un izskaidroju 
iedzīvotājiem radušos situāciju.

 Tomēr gribu uzsvērt, ka 
mums visiem, arī deputātiem, 
svarīgāk ir veikt preventīvo dar-
bu, t.i., grūtības novērst, pirms 
tās radušās, nevis cīnīties ar to 
radītajām sekām, tādēļ iecavnie-
kus, kam veidojas problēmas un 
nepieciešama palīdzība, aicinu 
gan pie sevis, gan pie citiem de-
putātiem. Nāciet, un risināsim 
problēmas kopā! 

Ārā sals, bet kultūras namā

Kā ierasts, jaunu gadu 
uzsākam ar pašdarbnieku 
kolektīvu vakariem.  
26. janvāra pēcpusdienā 
Iecavas kultūras namā 
notika bērnu pašdarbnieku 
Pidžamballīte. 

Bērni savus radošos darbus 
izdzīvoja uz skatuves «manos 

izsapņotos sapņos». Tos izdejo-
ja un izdziedāja folkloras kopa 
«Tarkšķi», pirmsskolas vecuma 
bērnu deju kolektīvs, vokālās 
studijas «Aprīļa Pilieni» popgru-
pas «Sapnītis» un «Karameles», 
popgrupa «Taureņi», šovdeju 
grupa «Matrix» un sporta dejo-
tāji. Pēc koncerta bērniem bija 
jautra rotaļu pēcpusdiena kopā 
ar multiplikācijas filmas «Le-
dus laikmets» tēliem - vāveri un 
sliņķi. Kā jau kārtīga ballīte, arī 
Pidžamballīte beidzās līksmās 
dejās. 

Rolands Linejs

Laimrota Jaunzeme
Iecavas kultūras nama 
mākslinieciskās daļas vadītāja

PidžamBallīte

23. janvārī Iecavas novada 
dome ir saņēmusi vēstuli no 
SIA «Autotransporta direkcija» 
par sabiedriskā transporta 
pakalpojumiem maršrutā  
Nr. 7480 Rīga-Bauska. 

M. Jaunups, SIA «Autotrans-
porta direkcija» valdes loceklis, 
informē, ka 19. decembrī pārva-
dātājs izsaukts uz pārrunām, lai 
akcentētu pasažieru sūdzību skai-
ta pieaugumu, kā arī pārvadātāja 
autobusu tehniskās problēmas 
reisu izpildes laikā. Pārrunu laikā 
izteikts rājiens, bet pārvadātājs, 
apzinoties situāciju, apņēmies 
veikt autobusu ārkārtas apseko-
šanu, lai novērtētu to tehnisko 
stāvokli, un nepieciešamības ga-
dījumā novērst konstatētos trū-
kumus. Pārvadātājs apstiprinājis, 
ka visiem autobusiem tiks veik-
tas ārkārtas tehniskās apkopes. 
Papildus pieprasīti un saņemti 
pārvadātāja dati par veikto reisu 
tehnisko nodrošinājumu un reisu 
izpildi atbilstoši noslēgtajiem sa-
biedriskā transporta pakalpojumu 
sniegšanas līgumiem.

Lai uzlabotu pasažieru brauk-
šanas apstākļus, mazinātu maršru-
ta noslogojumu, kā arī ņemot vērā 
apstākli, ka lielākā pasažieru plūs-
ma ir novērojama tieši starp pie-
turvietām Iecava-Rīgas SAO-Ieca- 
va, pamatojoties uz savstarpēju 
vienošanos, ir norīkoti papildreisi: 
plkst. 6:26 un 10:46 no Iecavas uz 
Rīgu un plkst. 8:00 un 16:00 no 
Rīgas uz Iecavu. Pēc papildreisu 
ieviešanas «Autotransporta direk-
cija» ir sazinājusies ar pakalpoju-
mu sniedzēju SIA «Sabiedriskais 
autobuss», kurš informējis, ka 
ir samazinājies noslogojums pa-
matreisiem, kas daļēji risina arī 
autobusu ietilpības jautājumu, 
pasažieri ir pozitīvi novērtējuši šo 
soli un ir apmierināti ar papild- 
iespējām sasniegt vēlamos gala-
mērķus.

«Tuvākajā laikā valsts SIA 
«Autotransporta direkcija» plāno 
izsludināt konkursu par tiesībām 
sniegt sabiedriskā transporta pa-
kalpojumus lotē Centrs-1, kurā 
ietilpst minētais maršruts Rīga-
Bauska, kā rezultātā iespējama 
pārvadātāja maiņa,» tā M. Jau-
nups. 

Beata Logina
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Novada domē 

Beata Logina

Deputātu sēdes un apmeklētāju 
pieņemšanas laiki februārī
Pirmdien, 3. februārī, 
plkst. 8-12 (katru pirmdienu) pieņem izpilddirektors 
M. Veinbergs 
plkst. 14-18 pieņem domes priekšsēdētājs J. Pelsis

Otrdien, 4. februārī, 
plkst. 8.00 domes ārkārtas sēde 
plkst. 10.00 Izglītības, kultūras un sporta komitejas sēde 
plkst. 11-13 pieņem deputāts V. Gailums

Pirmdien, 10. februārī, 
plkst. 10-12 pieņem arhitekte D. Putna 
plkst. 16-17 pieņem Attīstības komitejas priekšsēdētājs  
A. Mačeks 
plkst. 18-19 pieņem deputāti A. Avots, E. Circenis,  
A. Vītola un A. Grundmanis

Otrdien, 11. februārī, 
plkst. 8.30 domes sēde 
plkst. 14.00 Veselības un sociālo jautājumu komitejas sēde

Trešdien, 12. februārī, 
plkst. 10-12 pieņem deputāts S. Pašukovs

Ceturtdien, 13. februārī, 
plkst. 12-13 pieņem deputāts J. Siugalis 
plkst. 14.00 Dzīvokļu un īres komisijas sēde 
plkst. 16-17 pieņem Izglītības, kultūras un sporta komitejas 
priekšsēdētājs J. Krievs

Trešdien, 19. februārī, 
plkst. 14-15 pieņem deputāti J. Pastars un P. Bite 
plkst. 15.00 Attīstības komitejas sēde

Otrdien, 25. februārī, 
plkst. 8.00 Finanšu komitejas sēde 
plkst. 13-14 pieņem deputāts J. Ludriķis 
plkst. 15-17 pieņem Veselības un sociālo jautājumu komitejas 
priekšsēdētāja A. Zaķe

Ceturtdien, 27. februārī, 
plkst. 15.00 Administratīvās komisijas sēde

Interesē banka

16. janvārī notika jau trešā 
sēde, kurā Finanšu komiteja 
sprieda par 2014. gada budžeta 
projektu.

Iecavas novada domes Finan-
šu nodaļas vadītāja Indra Latviete 
informēja, ka papildus sākotnēji 
izstrādātajam projektam ieņēmu-
mos no zemes īpašumu pārdoša-
nas plānoti € 42 686 (Ls 30 000), 
savukārt nekustamā īpašuma 
nodokļa ieņēmumi - par € 35 500 
(Ls 25 000) vairāk nekā aprēķi-
nātā prognoze. Sadarbībā ar paš-
valdības iestādēm precizēti kat-
rai plānotie darba algas fondi, jo  
iepriekš iestādes piemērojušas da-
žādas versijas. Katrai iestādei arī 
aprēķināti līdzekļi neparedzētiem 
gadījumiem - 1% no attiecīgās 
iestādes izdevumu kopsummas. 

Apspriežot budžeta projektu, 
deputāti uzklausīja iestāžu va-
dītājus un pārstāvjus, kuri, aiz-
stāvot un pamatojot savus finan-
šu pieprasījumus, informēja par 
aktualitātēm un galvenajām iece-
rēm, ko plānots šogad paveikt. 
Tā, piemēram, diskusijas raisījās 
par pirmsskolas izglītības iestāžu 
(PII) prioritātēm. Bērnudārza «Cā-
lītis» vadītāja Ingūna Lāce pau-
da prieku, ka budžeta projekts 
veidots, domājot stratēģiski un 
paredzot līdzekļus pakāpeniskai 
iestādes apkārtnes sakopšanai, 
sporta laukuma un saimniecības 
nojumes izveidei. Taču par neat-
liekamu iestāde uzskata divu in-
teraktīvo tāfeļu iegādi, lai ar tām 
nodrošinātu vairākas grupas. 
Turpretī PII «Dartija» skatījumā 
prioritāte bērnu audzināšanā ir 
svaigs gaiss, kustības un veselīgs 
dzīvesveids. Tāpēc vadītāja Irīna 
Freimane finanšu līdzekļu piepra-
sījumā akcentē nevis datorus un 
interaktīvās tāfeles, bet āra teri-
torijas labiekārtošanu, lai katru 
gadu kādā laukumā nomainītu 
padomju laika dzelzs konstrukci-
jas pret jaunām un mūsdienīgām 
ierīcēm.

Komiteja atgādināja, ka katrai 
iestādei ir saimnieciski jāattiecas 
pret savu budžetu un sadarbībā 
ar pašvaldības ekonomisti Eviju 
Rudzi jāseko līdzi, vai piešķirtās 
finanses katrā pozīcijā tiek apgū-
tas pēc prognozētā plāna. Ja pēc 
budžeta apstiprināšanas domē 
tiks iesniegti papildu pieprasīju-
mi par uzturēšanas izdevumiem 
un sīkiem remontdarbiem, tad 
tiem jāpievieno arī pārskats par 
budžeta līdzšinējo izpildi. 

28. janvāra sēdē, iepazinusies 
ar Iecavas novada pašvaldības ies-
tāžu amatpersonu un darbinieku 
atlīdzības nolikuma projektu, pēc 

diskusijām Finanšu komiteja no-
lēma ieteikt domei to apstiprināt. 
Tika lemts arī par darba samaksu 
Iecavas novada iestāžu darbinie-
kiem, amatpersonām un izglītības 
iestāžu vadītājiem.

Komiteja nolēma ieteikt domei 
apstiprināt darba samaksu Ieca-
vas novada pašvaldības komisi-
ju, redkolēģijas un darba grupu 
locekļiem - stundas likmi 8 eiro, 
kā arī apstiprināt Nolikumu par 
Iecavas novada pašvaldības de-
putātu atlīdzības sistēmu. 

Izskatot iesniegumus par 
finansējuma piešķiršanu, kuri 
saņemti janvāra otrajā pusē, de-
putāti nolēma atbalstīt folkloras 
kopas «Tarkšķi» dalību CIOFF 
9.Starptautiskajā bērnu folklo-
ras festivālā Stambulā. Pasā-
kums risināsies no 18. līdz 24. ap- 
rīlim. Festivālā var piedalīties 
9 līdz 13 gadu veci bērni, kā arī 
muzikanti un grupas vadītāji, 
kopā 25 cilvēki. Dalībniekiem pa-
šiem jāsedz tikai ceļa izdevumi, 
nav jāmaksā dalības maksa, par 
ēšanu un uzturēšanos. «Tarkšķi» 
līdz šim kuplinājuši neskaitāmus 
novada un valsts līmeņa pasāku-
mus, daudzinot arī Iecavas vārdu, 
tāpēc komiteja vienprātīgi uzska-
tīja, ka Kristīnes Kareles vadītais 
kolektīvs ir godam pelnījis pārstā-
vēt Latviju festivālā Turcijā. Paš-
valdība piešķirs līdzfinansējumu 
katram dalībniekam € 100 – kopā 
€ 2500.

Pārrunājuši Bauskas Tūris-
ma un informācijas centra (TIC) 
piedāvājumu, deputāti nolēma 
piedalīties ar līdzfinansējumu  
€ 269,54 apmērā četru novadu 
karšu izdošanā. Bauskas, Ieca-
vas, Rundāles un Vecumnieku 
kartes plānots izveidot lietuvie-
šu/poļu un igauņu/somu valodā 
3000 eksemplāru metienā. Šos iz-
devumus varētu izmantot tūrisma 
gadatirgos Lietuvā un Igaunijā, 
sūtīt arī uz citiem gadatirgiem un 
izdalīt informācijas centros visās 
Baltijas valstīs.

Komiteja nolēma finansiāli 
atbalstīt Skaidrīti Jostmani un, 
piešķirot € 500, daļēji segt ceļa 
un uzturēšanās izdevumus repre-
sētās iecavnieces braucienam uz 
Gulaga nometinājuma vietām 
septembrī. Jau sesto gadu fonds 
«Sibīrijas bērni» organizē braucie-
nus uz Sibīriju, lai novietotu pie-
miņas plāksnes 1941. un 1949. 
gada deportāciju upuriem. No 
šiem braucieniem tiek veidotas 
filmas, kuras rāda Latvijas Tele-
vīzijā, tāpat demonstrē skolās, 
kultūras namos. Šogad plānots 
aizvest piemiņas plāksnes tē-
viem, kuri izcieta sodu Vorkutas,  
Perm 36 un Verhneturje nometnē. 

Atsaucoties uz AS Norvik Banka 
paziņojumu, ka tā apņemas 
kļūt par vienu no vadošajām 
universālajām bankām Latvijā, 
Iecavas novada dome 20. jan-
vārī ir nosūtījusi aicinājumu 
apspriest iespējas sadarboties.

Pašvaldības vadītājs J. Pelsis 
ir vērsies pie AS Norvik Banka val-
des priekšsēdētāja O. Bramvela un 
norādījis uz bankas apņemšanos 
izskatīt paplašināšanās iespējas, 
atverot vienu līdz divus jaunus 
apkalpošanas punktus ik gadu. 
Lai gan Iecavas novads ir tikai 
40 kilometru attālumā no Rīgas, 
kopš Privātbankas filiāles slēgša-
nas 2013. gada novembrī Iecavā 
vairs nav nevienas bankas filiāles 
vai klientu apkalpošanas punkta.  
Tādēļ pašvaldība ir ieinteresēta, lai 
tieši Iecavas novads būtu viena no 
pirmajām apdzīvotajām vietām, uz 
kuru banka vērstu savu uzmanību 
paplašināšanās nolūkā. 

S. Jostmanes tēvs mira Vorkutas 
nometnē, bet Skaidrīte ar māti un 
brāli tika izsūtīti uz Tomskas ap-
gabalu.   

Pēc veiktajām korekcijām 
budžeta projektā kopējie paš-
valdības ieņēmumi tiek plānoti  
€ 8,4 miljonu (Ls 5,9 milj.) ap-
mērā, bet izdevumi – aptuveni  
€ 9,7 miljonu (Ls 6,8 milj.) apmē-
rā. Deficīts veido € 1,2 miljonus 
(Ls 0,85 milj.), ko paredzēts segt 
no naudas līdzekļu atlikuma gada 
sākumā un aizņēmuma. Kredī-
tu atmaksai 2014. gadā plānoti 
€ 267 766 (Ls 188 187). Lai va-
rētu realizēt Iecavas Mūzikas un 
mākslas skolas rekonstrukcijas 
uzsākšanu, nepieciešams ņemt 
kredītu € 400 000 (Ls 295 178) 
apmērā. Plānots, ka deputāti par 
sagatavoto pašvaldības 2014. ga- 
da budžetu lems 11. februāra 
sēdē. Budžeta projektā summas 
tiks norādītas gan latos, gan eiro, 
bet saistošajos noteikumos par 
budžeta apstiprināšanu – tikai 
eiro valūtā. 
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Noteikti daudzi iecavnieki 
25. janvāra vakarā televizoru 
ekrānos vēroja Latvijas radio 
2 raidījuma «Muzikālā banka» 
apbalvošanas ceremoniju, kura 
pulcēja 15 labākos  
2013. gada māksliniekus un 
viņu dziesmas. Arī Iecavas 
kultūras nama jaunieši devās 
turp, lai uzstātos Ventspils 
Olimpiskajā centrā un ar deju 
papildinātu Sabīnes Berezinas 
izpildīto dziesmu «Kur deg 
mana uguntiņa».

Dejas horeogrāfe Ginta Cera ir 
ļoti priecīga par piedāvāto iespēju 
veidot S. Berezinas priekšnesumu 
un dejot tajā, jo tā ir liela pieredze 
gan kā dejas autorei, gan kā dejo-
tājai. «Kad šī dziesma iekļuva la-
bāko dziesmu piecpadsmitniekā, 
par to paziņoja Nijole Berezina. 
Jau tās dienas vakarā tika uzru-
nāti dejotāji un organizēti mēģi-
nājumi. Ir ļoti daudz palīgu, kuri 
mums līdzēja izskatīties un para-
dīt sevi no vislabākās puses.» 

Šīs brīvdienas ir veiksmīgs 
jaunā gada sākums un atspērie-
na punkts, jo ar šo pašu un vēl di-
vām citām kompozīcijām Iecavas 
kultūras nama jaunieši startēs 
Jaunrades deju skatē, kas 7. feb- 
ruārī notiks VEF kultūras pilī.

Eduardam Ceram un Kristai 
Kivilandei visinteresantākās šķi-
ta aizkulises. «Redzēju, ka māks-
linieki, uz kuriem ikdienā lūko-
jamies caur TV ekrāniem, lasām 
par viņiem žurnālos un interneta 

portālos, tomēr ir parasti cilvē-
ki, ar kuriem var aprunāties un 
pajokot. Vislielākais ieguvums 
no šī pasākuma man ir pieredze, 
kas ļaus arī turpmāk sadarboties 
un saprasties ar augstas klases 
māksliniekiem,» saka E. Cers. Jā- 
nim Goldmanim, Lienei Garnov-
skai un pārējiem jauniešiem šī 
bija brīnišķīga iespēja, kura neat-
kārtosies. J. Goldmanis: «Negadās 
bieži būt vienā telpā ar sabiedrībā 
pazīstamiem cilvēkiem, saprast 

Jaunieši gūst spilgtas emocijas un lielu pieredzi
Laimrota Jaunzeme

Judīte Radvila-Vāvere

Vieglāk ir zobus tīrīt, nekā pēc tam meklēt zobārstu

to, ka viņi ir tādi paši vien cilvēki 
kā mēs, tikai ar vokālām dotībām. 
Brīnišķīga iespēja būt skatuves 
centrā ar tik lielu apkārtējo uz-
manību un labu deju komandu!» 
Zane Cera priecājas par māsas 
Gintas izmantoto  iespēju veidot 
horeogrāfiju dziesmai «Kur deg 
mana uguntiņa» un pauž ganda-
rījumu par iespēju strādāt kopā 
ar Sabīni Berezinu un «Muzikālās 
bankas» radošo komandu.

Arī Jēkabs Placēns no TDA 
«Ro-taļa» atzinīgi izsakās par doto 
iespēju  piedalīties tik skaistā pa-
sākumā: «Man bija liels prieks uz-
stāties tik lielas auditorijas priek-
šā, satikt daudz lielisku māksli-
nieku, un, protams, dejot kopā ar 
talantīgiem Iecavas dejotājiem.»

Jaunieši lielu paldies par at-
balstu saka skolotājai Solveigai 
Linejai, visām mammām, Ivetai 
Cerai par skaistajiem, dzīvajiem 
puķu vainagiem, Laimrotai Jaun-
zemei un Judītei Radvilai-Vāverei 
par lielo atbalstu un līdzās bū-
šanu, Iecavas kultūras namam, 
videjās paaudzes deju kolektīvam 
«Iecava» un Bauskas kultūras 
centra TDK «Jandāls». 

Jāatceras, ka zobārsts obligā-
ti jāinformē, ka esi grūtniece, jo 
šajā periodā ne visas manipulā-
cijas ir vēlamas. Vislabāk, ja par 
zobu veselību izdodas parūpēties 
jau pirms bērniņa ieņemšanas, 
taču, ja grūtniecības laikā ārstē-
šana tomēr nepieciešama, visla-
bāk to veikt otrajā trimestrī, iesa-
ka speciāliste. Grūtniecības laikā 
būtu vēlams apmeklēt arī zobu 
higiēnistu, jo ēšanas paradumu 
maiņa, hormonu līmeņa paaug-
stināšanās organismā un organis-
ma imūnsistēmas pavājināšanās 
veicina pastiprinātu aplikuma un 
zobakmens veidošanos ap zobiem, 
kā arī smaganu asiņošanu. Ne-
daudz mainās arī siekalu sastāvs, 
un siekalas nespēj tik efektīvi at-
tīrīt mutes dobumu no kaitīgajām 
baktērijām. Zobārsta apmeklē-
jums ļaus kontrolēt kopējo mutes 
dobuma veselības stāvokli, laikus 
novēršot nopietnu zobu problēmu 
rašanos. Grūtniecības laikā tas ir 
īpaši svarīgi, jo laikus nenovērsts 
iekaisums un infekcija mutes do-
bumā var nelabvēlīgi ietekmēt arī 
mazuļa veselību.

I. Saukuma (attēlā) stāsta, ka 
vecāki bieži pie rokas uz konsul-
tāciju atved pāris gadus vecu ma-
zuli un jautā, kad bērnam būtu 
jāsāk tīrīt zobi. Diemžēl šī vecāku 
interese ir jau krietni novēlota, jo 
zobu tīrīšana jāsāk līdz ar pirmā 
zobiņa parādīšanos. Sākumā zo-
biņus var tīrīt ar mīkstu drāniņu, 
tos vienkārši noslaukot, bet ne-
daudz vēlāk, jau izmantojot bērna 

vecumam piemērotu zobu birsti 
un zobu pastu. Speciāliste neiesa-
ka pārlieku aizrauties ar želejvei-
da zobu pastām; ikvienā vecumā 
ilgāk par divām nedēļām nebūtu 
vēlams lietot arī antibakteriālās 
zobu pastas. Par visnotaļ labām 
viņa atzīst bērnu zobu pastas El-
mex un R.O.C.S., pieaugušajiem 
– SPLAT zobu pastas, kuru sastā-
vā ir aminofluorīds, kas ir pakāpi 
vērtīgāks par parasto fluoru, jo 
labāk piesaista kalciju un aizkavē 
aplikuma veidošanos. Taču, tāpat 
kā lietojot šampūnu un krēmu, 
arī zobu pastu izvēlē vajadzē-
tu ievērot dažādību un tās ik pa 
laikam mainīt. Tāpat speciāliste 
neiesaka lietot vairākus fluoru 
saturošus līdzekļus vienlaicīgi, jo 
tas var izraisīt fluorozi. Bērniem 
līdz septiņu gadu vecumam neva-
jadzētu lietot pieaugušajiem pa-
redzēto zobu pastu, jo tās saturs 
nav paredzēts norīšanai un var 
kaitēt mazuļa veselībai. Turklāt 
pieaugušo zobu pastās bieži vien 
ir dažādas abrazīvas, balinošas 
un vēl citas palīgvielas, kas var 
nelabvēlīgi ietekmēt nenobriedu-
šos piena zobiņus.

Mazuļu māmiņām Ilona Sau-
kuma pastāstīja arī par to, cik 

svarīgi ir bērnam iemācīt zobus 
tīrīt pašam, padarot to par ne-
atņemamu ikdienas rituālu, kā 
palīdzēt zobiņiem ātrāk izšķilties, 
kādus našķus izvēlēties un kā to 
lietošanas biežums ietekmē zobu 
veselību, kā arī atgādināja, ka 
līdz 18 gadu vecumam par bērnu 
zobu ārstēšanu un higiēnista ap-
meklējumu vienu vai divas reizes 
gadā (atkarībā no vecuma) maksā 
valsts, bet zobu regulēšana gan ir 
maksas pakalpojums.  

Tikšanās bija vērtīga, atzina 
tās dažas māmiņas, kas atrada 
laiku sevis izglītošanai, vienlaikus 
esot neizpratnē par mazo apmek-
lētāju skaitu. Piedevām, tā nav ti-
kai iespēja izglītoties, bet arī satikt 
citas māmiņas un pie tējas tases 
pārrunāt sev interesējošas lietas, 
dalīties pieredzē. Iecavas nova-
dā ir deklarēti nedaudz vairāk kā  
350 bērni vecumā līdz trīs ga-
diem, tā ka potenciālo nodarbību 
apmeklētāju būtu krietni daudz. 
Lai veiksmīgāk varētu izvēlēt lai-
ku, tēmu un vietu turpmākajām 
nodarbībām, Elīna Arāja aicina 
māmiņas dalīties ar saviem ie-
rosinājumiem, zvanot pa tālruni 
63963403 vai rakstot uz e-pastu 
elina.araja@iecava.lv.  

1.lpp.

Sabīnes Berezinas priekšnesuma dalībnieki Ventspilī.

Anta Kļaveniece
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Gaidību pavadone
«Kad mācījos 12. klasē, 
klasesbiedrene gaidīja bērniņu, 
bet es kā tāda cāļu mamma 
visu laiku staigāju viņai līdzi. 
Tā tas turpinājās arī tad, kad 
mazais puisītis jau bija nācis 
pasaulē,» par iemesliem, kas 
rosinājuši profesijas izvēlei, 
stāsta Iecavas Veselības centra 
vecmāte Ilze Naļivaika. 

Turpmāko interesi padziļinājis 
izstādē «Skola» redzētais. Pēc Ie-
cavas vidusskolas absolvēšanas 
Ilze iestājās Rīgas 1. medicīnas 
koledžā, kur apguva 1. līmeņa 
profesionālās augstākās izglītības 
programmu un pēc trim mācībās 
cītīgi aizvadītiem gadiem ieguva 
kvalifikāciju - vecmāte. «To, ka 
profesija nebūt nav tik viegla, kā 
sākotnēji biju iedomājos, sapratu 
1. kursā, gatavojoties anatomi-
jas eksāmenam,» stāsta Ilze. «Šis 
priekšmets man šķita pats grūtā-
kais, jo daudz jāzina, toties emo-
cionāli visgrūtāk ir apgūt dzem-
dību pataloģijas, jo redzi, ka ne 
vienmēr bērniņa gaidīšanas pro-
cess beidzas tik labi, kā cerēts. 

Iecavas Veselības centrā sāku 
strādāt, pateicoties Guntai Zellei. 
Profesijā strādāju aptuveni pusot-
ru gadu, jo gadu biju bērna kop-
šanas atvaļinājumā. Interesanti, 
bet, kad piedzima mana meitiņa, 
mainījās arī mana domāšana kā 
vecmātei. Vienmēr prātoju, vai 
jaundzimušais mājās būs pienācī-
gi apčubināts, vai rūpīgi apkopts 
un nomazgāts, jo pēc sava bērni-
ņa redzu, cik daudz gādības, rūp-
ju un mīlestības viņam vajadzīgs. 
Darbā esmu novērojusi, ka ir la-
bas mammas un vienkārši mam-
mas. Taču prieks, ka uz dzem-
dību laiku mammas izmainās, 
kļūst gudrākas. Iecavas Veselības 
centrā darbojas arī Topošo māmi-
ņu skola, kuru es vadu. Mācīt gan 
nav nemaz tik viegli. Organizējam 
gan grupu nodarbības, gan tādas, 

Anta Kļaveniece kas paredzētas tikai ģimenei, ja 
plānotas ģimenes dzemdības, kas 
mūsdienās nav retums.»   

Vēlas kļūt par dūlu
Pašlaik Ilze gatavojas iegūt 

vecmātes sertifikātu, bet rude-
nī, iespējams, sāks mācīties par 
dūlu. Dūlas pienākumus gan 
viņa ir jau uzņēmusies vairāk-
kārt, jo patiesībā šai nodarbei nav 
vajadzīga speciāla izglītība, taču, 
protams, jo vairāk zināšanu, jo 
labāk. Kas tad ir dūla? Pēdējo 
gadu laikā šis vārds arī Latvijā 
skan arvien biežāk. Izrādās, ka 
dzemdībās var piedalīties ne tikai 
vecmāte vai ārsts, bet arī dūla. 
Dūla ir pieredzējusi sieviete, ne-
medicīnas asistente, kura palīdz 
citai sievietei, nodrošinot fizisko, 
emocionālo un informatīvo atbal-
stu pirms dzemdībām, dzemdībās 
un pēc tām. Parasti par dūlām 
kļūst nākamās vecmātes vai sie-
vietes ar psiholoģes izglītību vai 
interesi par psiholoģiju. Par dūlu 
var kļūt arī sieviete bez speciālas 
izglītības, bet ar zināšanām par 
normālu grūtniecības fizioloģiju, 
dabīgām dzemdībām un jaun-
dzimušā aprūpi. Dūla izglīto sie-
vieti un sniedz viņai emocionālu 
atbalstu gan grūtniecības, gan 
dzemdību laikā. «Domāju, ka tas, 
ka esmu vecmāte ar medicīnis-
kām zināšanām, ir tikai priekš-
rocība,» teic Ilze. Viņa stāsta, ka 
bieži mammas negrib līdzi uz 
dzemdībām ņemt bērniņa tēti vai 
radiniekus, tad nu, iepriekš vie-
nojoties, viņai var palīdzēt dūla. 
Ilze dūlas pieredzi pamazām jau 
sākusi uzkrāt. Divas reizes aiz-
vadītajā vasarā viņa palīdzējusi 
sagatavoties dzemdībām un snie-
gusi emocionālu atbalstu, arī bēr-
niņam nākot pasaulē. Tagad viņa 
vienojusies sniegt dūlas pakalpo-
jumus divām māmiņām, kurām 
dzemdības gaidāmas janvārī un 
februārī. «Eju uz mājām, sakra-
vājam dzemdību somu, runājam 

par bērniņu,» stāsta Ilze. 

Pietrūkst praktiskas  
     darbošanās  

Strādājot Iecavas Veselības 
centrā, vecmāte topošajām māmi-
ņām palīdz konsultatīvā veidā. Lai 
būtu tuvāk praktiskai palīdzībai 
un vecmātes pienākumam vadīt 
dzemdības un saņemt jaundzimu-
šo, Ilze vēlas «pieķert klāt kādas 
dežūras Rīgā», taču no Iecavas 
prom nemuks, jo ir apradusi ar 
šejienes kārtību, sadraudzējusies 
ar kolēģiem. «Man patīk tas, ko 
daru. Arī kontakts ar pacientēm 
veidojas labs, jo pārsvarā esam 
vienaudzes. Nevienam necenšos 
strauji aplauzt radziņus, jo zinu, 
kā pašai ir bijis,» tā Ilze. Uz jau-
tājumu par nākotnes iecerēm Ilze 
atbild, ka par ārsti viņa nekļūs, jo 
padziļinātas dzemdniecības un gi-
nekoloģijas studijas neesot viņas 
aicinājums. Ilze negrib pazaudēt 
to sirsnīgo kontaktu, kas veido-
jas ciešā sadarbībā ar pacientēm. 
Vecmātei ir jābūt viņām daudz 
tuvākai, tādai, uz kuras pleca var 
jebkurā brīdī paraudāt, uzskata 

Ilze. Drīzāk viņa gribētu papildi-
nāt savas zināšanas jaundzimušo 
aprūpē, fizioterapijā, masāžā. 

Galvenais, lai bērniņi  
     dzimst veseli!

Vaicāta, kādai jābūt vecmātei, 
Ilze atbild, ka saprotošai un ļoti 
pacietīgai. Arī ļoti pārliecinātai gan 
par savu rīcību, gan par topoša-
jām māmiņām sniegtajiem pado-
miem. Jābūt emocionāli līdzsva-
rotai, jo gadās, ka viss ir labi, bet 
tad vienā mirklī sagriežas otrādi. 
Topošajām māmiņām Ilze novēl, 
lai viss izdodas. «Tie, kas bērniņu 
vēl tikai iecerējuši, lai vairāk dara 
un mazāk plāno! Vienmēr saku, 
ka grūtniecība taču nav slimība, 
tā jāuztver ar prieku, nevis ner-
vozēšanu. Galvenais, lai bērniņi 
dzimst veseli!» novēl Ilze Naļivai-
ka. Pēdējo gadu laikā dzimstības 
rādītāji bija krietni nokritušies – 
pērn Iecavas Veselības centra uz-
skaitē stājās 76 grūtnieces, taču 
šis gads sācies cerīgi – līdz 20. jan- 
vārim grūtniecības uzskaitē bija 
stājušās jau septiņas topošās mā-
miņas. 

Par mums raksta : : :
23. janvāra laikraksta «Izglītī-

ba un Kultūra» rubrikā «Tehnis-
kā jaunrade» publicēts apraksts  
«Iecavas neformālā jauniešu gru-
pa «Ripo» strādā ar koku un me-
tālu». Projekta atbalsta persona 
Dzintra Ziemele vēstījusi par to, 
kā Zālītes skolas darbnīcā un Pes-
tīšanas armijas telpās darbojas 
jaunieši no Zālītes speciālās inter-
nātpamatskolas, Iecavas, Vecum- 
nieku un Baldones vidusskolas. 

Projekta laikā jaunieši veido auto-
trasi un koka automodeļus. Vēlāk 
Iecavā un tuvākajā apkārtnē plā-
nots organizēt automodeļu ātrum-
sacīkstes, aktivitātēs iesaistot arī 
jauniešus no Ķekavas, Jelgavas 
un Rīgas. Projekta grupa piedalī-
sies arī dažādos pasākumos, kur 
demonstrēs trasi un stāstīs gan 
par auto izgatavošanu, gan dažā-
dajām dizaina iespējām. Nākam-
gad skolā iecerēts izveidot skolēnu 

mācību uzņēmumu «Ripo auto», 
kurā varēs likt lietā projekta laikā 
apgūto un, iespējams, arī nopel-
nīt. Atzinīgus vārdus par to, ka 
skolotāja A. Ziemeļa vadītās darb-
nīcas aktivitātēs tiek iesaistīti arī 
citu skolu skolēni, sacījusi Ieca-
vas internātpamatskolas direkto-
re Aija Semjonova un Pestīšanas 
armijas Iecavas korpusa leitnante 
Karīna Kozlovska. 

Anta Kļaveniece  

Pateicība : : :

Sirsnīgu paldies veikala 
«Maxima» kasierītei Dacei 
un apsargam par  
godprātīgu darbu un  
attieksmi pret pircējiem 
saku pēc starpgadījuma  
22. janvāra vakarā.

Atgūtā maka
īpašniece Z. M.

Veiksmīgu dzemdību norisē liela nozīme ir sagatavošanās 
darbam. Iecavas Veselības centrā to palīdz izdarīt vecmāte 

Ilze Naļivaika.
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No 7. līdz 23. februārim 
Krievijas pilsētā Sočos notiks 
XXII Ziemas olimpiskās spēles. 
Latvijas delegācijā ir iekļauti 
58 sportisti deviņās sporta 
disciplīnās. Sočos ir pārstāvēts 
arī Iecavas novads – izturējusi 
atlases konkursu, kā brīvprātīgā 
olimpiādē strādā iecavniece 
Katrina Mertsa. 

Lai jauniete varētu nokļūt So-
čos un piedalīties nozīmīgā starp-
tautiskā pasākumu organizēšanā, 
Iecavas novada dome piešķīra fi-
nansiālu atbalstu ceļa izdevumu 
segšanai. Uz Sočiem Katrina aizli-
doja 21. janvārī, un nu jau «Iecavas 
Ziņu» redakcijai atsūtījusi pirmos 
iespaidus par gatavošanos olimpiā-
dei.

«Pirmajā dienā saņēmu savu 
akreditāciju un uniformu – tā tie-
šām ir skaista, lai gan var šķist arī 
ļoti raiba,» raksta Katrina. «Lai gan 
līdz spēlēm vēl ir laiciņš, mums jā-
sagatavo objekti sportistu atbrauk-
šanai. Pati strādāju kalnu ciematā 
«Derevnya», kurā dzīvos visi kalnu 
«klastera» sportisti un nacionālās 
olimpiskās komitejas (NOK). 

Mana funkcija – Event Services 
(EVS) jeb pasākumu apkalpoša-
na, taču pamatā mēs darbojamies 
kā pārbaudes punkti, sekojot līdzi 
tam, lai «nepareizie» cilvēki neiekļū-
tu noteiktās teritorijās, jo mums ir 
slēgtā zona, lai sportisti varētu šeit 
mierīgi dzīvot. Līdz viņu ierašanās 
brīdim darba vēl nav tik daudz, 
taču vēlāk šeit dzīvos aptuveni trīs 
tūkstoši cilvēku, līdz ar to būs jāse-
ko viņu plūsmai. 

Pasākumu apkalpotāji ir sa-
dalīti sīkākās komandās, mums 
ir «supervaizeri» jeb pārraugi, kas 
mūs vada, ir arī vadītāji, kas at-
bildīgi par mazāku cilvēku grupu. 
Samērā daudz nākas strādāt ar 
rācijām, kas daudziem šķiet kaut 
kas interesants. Pagaidām man bi-
jušas divas maiņas: vienas laikā es 
kontrolēju cilvēku kustību ēdnīcā, 
lai NOK teritorija būtu brīva, bet 
otrās laikā bija nedaudz jāpastrādā 
arī par tulku starp policiju un NOK 
pārstāvjiem. Strādājot pie akreditā-
ciju pārbaudes punkta, šādi sanāk 
parunāties ar cilvēkiem no citām 
valstīm, citi nekautrējas dalīties ar 
suvenīriem (pati pirmajā dienā da-
būju nozīmīti no ASV pārstāvja). 

Kamēr ciemata iedzīvotāji tikai 
sāk ierasties, mēs izmantojam lai-
ku, lai uztaisītu bildes, jo visapkārt 
ir kalni, ir ļoti skaisti. Citu valstu 
pārstāvji nekautrējas izgreznot sa-
vas mājas ar dažādiem plakātiem, 
uzrakstiem, un ciemats tikai sāk 
iegūt savu īsto veidolu. Žēl, ka ma-
nas maiņas sākas agrā rītā, kad ir 

tumšs, un arī beidzas neilgu laiku 
pirms tumsas iestāšanās, tāpēc ne-
sanāk daudz ko ieraudzīt. 

Gaidu tieši latviešu atbraukša-
nu. Tieši šajā objektā no Latvijas 
esmu vienīgā, tāpēc domāju, ka arī 
viņi būs priecīgi šeit dzirdēt dzimto 
valodu. Kas zina, varbūt izdosies 
vēlāk uztaisīt kādu bildi ar Latvi-
jas komandas medaļu ieguvējiem. 
Kādā dienā brīvprātīgie, NOK un 
sportisti no Latvijas plāno satikties 
Latvijas namā, lai vispār varētu iz-
sekot, cik tad daudz mēs esam, – 
neskatoties uz to, ka esam dažādās 
vietās, mēģinām pēc iespējas vairāk 
uzturēt sakarus savā starpā.

Dzīvoju brīvprātīgo ciematā 
«Veseloye», kas atrodas 10 minūšu 
braucienā no Olimpiskā parka pie-
krastes rajonā. Slikti, ka ceļš līdz 
darba vietai aizņem aptuveni 2,5 
stundas, jo vienkārši nebija iespē- 
jas mūs izmitināt tuvāk, taču vis-
maz katru dienu mēs varam brau-
kāt ar pacēlājiem milzīgā augstu-
mā. Labi arī tas, ka transports 
mums ir par brīvu.

Esam izmitināti jaunbūves dzī-
vokļos – meitenes parasti pa 3-4, 
puiši pa 6-10. Izmitināšanas vie-
ta mums nodrošina brokastis un 
vakariņas, teorētiski pusdienas ir 

darba vietā. Diemžēl varu atzīt, ka 
veģetārā virtuve (pati esmu veģetā-
riete) nav īsti pārstāvēta tieši šeit, 
lai gan jau objektā tā ir ļoti laba. 
Tāpēc nākas iepirkties arī veika-
los, «sauso» pārtiku, jo no virtuves 
tehnikas mums ir atļauts lietot ti-
kai tējkannu un mikroviļņu krāsni 
- drošības nolūkos. Cenas pārtikai 
te ir nedaudz augstākas kā Latvijā. 
Bezvadu internets pagaidām nav 
pieslēgts, taču visi ļoti ceram, ka ar 
laiku tas parādīsies. Dzīvojam sa-
mērā jautri (kā jau var saprast pēc 
ciemata nosaukuma), maināmies 
ar suvenīriem, vienkārši kopā dze-
ram tēju un runājam. 

Nevaru saskaitīt, ar cik dau-
dziem jau esmu iepazinusies, bet 
tos, ar kuriem esmu runājusi ār-
pus darba un ciemata, – vēl jo vai-
rāk. Cilvēki šeit ir izpalīdzīgi un ne-
baidās uzsākt sarunu ar svešiem, 
it īpaši, kad visapkārt ir raibs no 
brīvprātīgo uniformām. Patīk atras-
ties starp cilvēkiem, jo darbs NAV 
viegls, un tieši kontakts ar citiem 
padara to vieglāku un jautrāku.

Par drošību te patiešām ir pa-
domāts. Ieejot katrā objektā, ir 
kontrole, nedrīkst ienest ēdienu, 
dzērienus un vēl daudz ko citu. Cil-
vēki ne tikai iziet caur «rāmjiem», 

bet katru pārbauda arī personīgi, 
prasa parādīt somu, bet, ja ir tehni- 
ka, – jārāda, ka tā darbojas un tā 
nav nekāda bumba. Cerēsim, ka šī 
drošības kontrole darbosies un ne-
kādi neparedzēti notikumi nebūs.

Olimpisko parku, kurā atrodas 
visas arēnas, mēs apskatījām jau 
pirmajās dienās, neskatoties uz 
lietaino laiku. Vakaros tas ir ļoti 
skaisti izgaismots, un, ja pavei-
cas, var redzēt mēģinājuma šovu 
ar uguns iedegšanu un ūdens šovu 
mūzikas un speciālā apgaismoju-
ma pavadījumā – tiešām ļoti skais-
ti! Domājam, ka tā ir gatavošanās 
atklāšanas ceremonijai, tātad būs 
vērts to noskatīties. Arī paši objekti 
ir milzīgi un skaisti, taču diemžēl 
mūsu funkcijas akreditācijas ne-
ļauj tikt iekšā (mums ir atvērti visi 
kalnu ciemati, arī rezidentu zonas). 
Brīvajā laikā plānojam tikt pie jū-
ras, aizbraukt uz Sočiem - tie atro-
das aptuveni vienas stundas brau-
cienā no mūsu dzīves vietas. 

Daudz kur vēl tikai būvē ceļus, 
katru rītu var ieraudzīt kādu jau-
nu trotuāru vai iestādītus kokus. 
Daudz kas top pēdējā mirklī. Ir ļoti 
daudz klaiņojošo suņu – visur var 
viņus redzēt, un brīvprātīgajiem 
patīk tos apmīļot.

Kopumā nenožēloju, ka esmu 
šurp atbraukusi, jo tas patiešām 
ir lielisks piedzīvojums un iespēja 
piedalīties pasaules mēroga notiku-
mā, tā organizēšanā. Ir daudz tādu, 
kam šī ir pirmā pieredze, taču sati-
ku arī vecāka gadagājuma japāni, 
kuram šīs jau ir sestās olimpiskās 
spēles, kurās viņš piedalās. 

Jau pirmajās dienās sapratu – 
viegli noteikti nebūs (samērā daudz 
brīvprātīgo atteicās jau pirms spē-
lēm, daži par to domā tagad), taču 
labā kompānijā visu var izturēt, jo 
tas ir tā vērts. Turklāt – kad tad 
vēl izdosies pārbaudīt, uz ko pats 
esi spējīgs? Šeit ir pavisam cita pa-
saule – tu nedomā par darbu un 
par mācībām, jo tam vienkārši nav 
laika – tu esi pilnībā pārņemts ar 
olimpiskajām spēlēm un ar to, ko 
var izdarīt, atrodoties šeit. 

Galvenais – saglabāt naudu 
beigām, lai varētu sapirkt suvenī-
rus (kas nav īpaši lēti), jo tie noteik-
ti būs ļoti vērtīgi un atgādinās par 
notikušo.» 

Atšķirība dažādās vietās ir milzīga. Piekrastē ir līdz  
+19 grādiem, spīd saule, zaļa zāle, zied puķītes un var jauki 

pastaigāt pa jūras krastu, toties kalnos ir daudz sniega, 
gaiss vēsāks, kaut arī nav sala. Lai tiktu no vienā bildē 
redzamās vietas uz otru, nepieciešama aptuveni stunda.

Sočos pārstāvēts arī Iecavas novads

Ar talismaniem Krasnajā 
Poļanā, pa ceļam uz darbu.

Beata Logina

no Katrinas Mertsas albuma



�. 2014. gada 31. janvārī

Sporta ziņas
23. janvārī sporta namā «Dartija» risinājās Iecavas novada 
galda tenisa čempionāta 3. kārta. Šoreiz dalībnieku 
skaits sasniedzis jau 25. Ja dalībnieku skaits turpinās tā 
palielināties, būs jādomā par spēlēšanu lielajā zālē, norāda 
sacensību orqanizatore Baiba Gāga.Čempionāta 3. kārtā 
uzvarēja Roalds Cildermanis, otro vietu izcīnīja Verners 
Rinkovičs, bet trešo vietu - Egmonts Cildermanis. No sievietēm 
visveiksmīgāk startēja Agafija Buša, kas ierindojās piektajā 
vietā. Čempionāta norisē vēl atlikušas divas kārtas - pa vienai 
februārī un martā.

26. janvārī Rīgā notika Latvijas čempionāts telpās, kurā 
spēkiem mērojās C vecuma grupas labākie vieglatlēti. 
Čempionāta finālsacensībām kvalificējās deviņi Iecavas 
novada sporta skolas «Dartija» pārstāvji. Spēcīgajā konkurencē 
augstākie sasniegumi šoreiz divām meitenēm. Par čempioni 
1000 m skriešanā ar rezultātu 3 min. 20,5 sek. kļuva Enia 
Tīna Šusta. Savukārt 60 m distancē ar rezultātu 8,58 sek. 
trešo vietu izcīnīja Karīna Toniga. 

Līdzjūtība

Aizsaulē aizgājuši
Herberts Zeile (21.02.1948. – 23.01.2014.)

IECAVAS NOVADA 
19. ATKLĀTAIS 
BASKETBOLA 
ČEMPIONĀTS

31. janvārī
20:00 Vecumnieki - Misa
21:00 BK Iesācēji - Jelgavas 
                                        NĪP

6. februārī
20:00 Jelgavas NĪP - AC Klu-    
                                       buri
21:00 Ozolu 15 - BK Iesācēji

7. februārī
20:00 Grīnvalde – Vecumnieki
21:00 Misa - Forte Iecava/Ozo

Sporta namā

 Baltie bērzi, šalciet klusi,
 Sveiciet tālos apvāršņus,
 Tēva sirds ir aprimusi,
 Čaklās rokas mierā dus.  /J. Sirmbārdis/
 
 Izsakām visdziļāko līdzjūtību HERBERTA ZEILES 
 tuviniekiem, no viņa uz mūžu atvadoties.

Iecavas tirgus administrācija

Čempionāta organizatori pa-
teicas medmāsai Aijai Zelčai-Lo-
ginai, kura visu dienu bija līdzās 
hokejistiem un sniedza nepiecie-
šamo medicīnisko palīdzību; ties-
nesim Ainim Zalānam, kurš viens 
pats apkalpoja visas gandrīz  
30 spēles; zemessargiem, kas rū-
pējās par apsardzi un siltu tēju; 
dīdžejam Alvim Līrumam, kurš 
nodrošināja muzikālo fonu; slidu 
asinātājam Artūram Bērziņam, 
kā arī Iecavas novada pašvaldībai 
par līdzfinansējumu turnīra rīko-
šanai.

Ledus laukums Rīgas ielā 
3c ir pieejams slidošanai katru 
dienu no pulksten 9 līdz 23. Pie 
ieejas laukumā novietota infor-

mācija par precīzu laiku, kas at-
vēlēts attiecīgi brīvajai slidošanai 
un hokeja spēlēšanai. D. Kravals 
norāda, ka iespējams rezervēt 
arī konkrētu laiku uzņēmumu, 
iestāžu, domubiedru grupu vaja-
dzībām (tālr. 22022053). Tā atse-
višķu laiku ledus nodarbībām jau 
pieteikusi Iecavas internātpamat-
skola.

Hokeja klubs Iecava saka pal-
dies SIA «Piebalgas» un citiem 
sponsoriem, Uģim Uļanskim, Jā-
nim Pētersonam, Oļegam Juno-
lainenam, Sandim Riekstiņam, 
domes Sabiedriskās kārtības 
dienestam un Lūcijai Mucenie-
cei personīgi, Raivim Rozem un 
visiem citiem, kas, spītējot sa-
lam, nodrošina, lai hokejs Iecavā 
būtu. 

Jaunietis – veiksmīgs uzņēmējs!
31. janvārī plkst. 16.30  

Iecavas novada domes zālē ievadseminārs jauniešiem  
PIRMIE SOļI CEļĀ uZ SAVu uZņēMuMu.

Piesakies un gūsti vērtīgas zināšanas  
veiksmīgas uzņēmējdarbības uzsākšanai!

Semināru vada Jauno uzņēmēju centra konsultante  
Vita Brakovska.

Kontakti: tālr. 63963403, laura.jerke@iecava.lv.

Sekmīgi noritējis  
pirmais hokeja čempionāts

1.lpp.

Spēlei gatavojas Zorģu hokejisti - 
novada 1. čempionāta uzvarētāji. 

Vairāk foto - mājaslapā http://hkiecava.lv/ 

Iecavas 
vidusskolā

IECAVAS NOVADA SKOLu  
SACENSīBAS FLORBOLĀ 

5. februārī plkst. 15.00 
6.-7. klasēm;

19. februārī plkst. 15.30
10.-12. klasēm.

 Sacensībās piedalās tikai 
vienas klases audzēkņi. 

Komandā uz laukuma spēlē  
5 florbolisti (komandas var 
būt jauktas) un viens vārt-

sargs (vārtsarga sejas aizsarg-
ķiveri nodrošina sacensību 

organizatori).

Jauniešiem, kuri vēlas 
februārī braukt uz Baldoni 
slēpot, iepriekš jāpiesakās, 
informē Iecavas novada domes 
jaunatnes lietu speciāliste 
Laura Jerķe.

Braucieni uz Riekstukalnu pa-
redzēti trešdienās: 5., 12.; 19. un 

Pašvaldība organizē 
jauniešu braucienus  
uz Riekstukalnu

26.februārī. Transporta izmaksas 
sedz Iecavas novada pašvaldība, 
bet slēpotājiem pašiem jāmaksā 
par pacēlāja biļeti un inventāra 
nomu. Brauciena dalībniekiem 
obligāti līdzi jāņem aizpildīta ve-
cāku atļauja (veidlapa - www.   
iecava.lv). Pieteikšanās un sīkāka 
informācija pa tālr. 26982582 vai 
e-pastā: laura.jerke@iecava.lv. 

Beata Logina
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Reklāma un sludinājumi : : :

Pērkam cirsmas un 
mežus īpašumā un 

izstrādei. Izskatām visus 
piedāvājumus. 

Tālr. 26127473.

Pārdod : : :

Aicina darbā : : :

AUTOSKOLA ZAMS

    B kat.  mācību sākums       11.02.  
    C kat.  mācību sākums        03.03. 
    CE kat.  mācību sākums     24.02. 
    D kat.  mācību sākums       17.02. 
    95. kods  mācību sākums  03.02.                  
          JAUNUMS   - 95. koda divu dienu     
     sagatavošanās kursi CSDD eksāmenam;    
                  mācību sākums   27.01.              
    www.zams.lv         tālr. 291219�5

Kultūras namā 
2. februārī plkst. 17:00  

DZIESMu VAKARS. 
Ieeja bez maksas.

8. februārī METEņI:
plkst. 12:00 radošās 

darbnīcas, koncerts, rotaļas;  
ap plkst. 14 

masku gājiens uz parku.

15. februārī plkst. 18:00 
Iecavas novada atraktīvāko 
iestāžu un pašdarbnieku

POPIELA;
plkst. 20:00 

VALENTīNDIENAS BALLE 
kopā ar Māri

(ieeja uz balli - € 2.85/Ls 2).

4. martā plkst. 9:30
izrāde «BuRATINO».

Ieejas maksa - € 2 /Ls 1.40.
 

8. martā vissievišķīgākie 
svētki kopā ar 

vissievišķīgākajām dejotājām 
no grupas «AMIRA» un 

SIEVIEŠu DIENAS BALLE 
kopā ar grupu «Roja». 

Informācija par pasākumiem 
un biļešu rezervācija  

pa tālr. 29391534; 22042081; 
26666126; 63941234.

Dažādi : : :

Neaizmirsti abonēt 

IECAVAS ZIŅAS 
turpmākajiem mēnešiem!

Iecavas novada pašvaldības 
iestāde «Iecavas novada 
Sociālais dienests» aicina 
darbā sociālo darbinieku(-
ci) darbam ar ģimenēm un 
bērniem.  
CV, pieteikuma vēstuli, 
sociālā darbinieka izglītību 
apliecinoša dokumenta kopiju 
iesniegt personīgi vai pa pastu 
Iecavas novada pašvaldības 
iestādē «Iecavas novada 
Sociālais dienests», Dzirnavu 
ielā 1, Iecavā, Iecavas novadā,  
LV-3913, līdz 14. februārim. 
Vēlama sociālā darba 
pieredze, autovadītāja 
apliecība. 

 Smilts, grants, šķembas, melnzeme, 
kūtsmēsli, būvgružu izvešana
 Pašizgāzējs ar 12 m3 konteineru

(konteineru īre 12 m3 un 18 m3)
 Ķēžu ekskavatora pakalpojumi
 Universālā ekskavatora pakalpojumi
 Sniega šķūrēšana ar T-150

Tālr. 29457686.

◊

◊

◊
◊
◊

Attīrām aizaugušas  
    platības.

Pērkam zarus un lapu  
    koku cirsmas.

Sniedzam šķeldošanas  
    pakalpojumus.

Tālr. 26322087; 26620351.
www.tpauto.lv

◊

◊

◊

Piedāvā sertificētu masāžu 
(klasisko muguras, kāju un 
roku masāžu, kā arī sildošo 
griķu maisiņu masāžu un 
Taizemes pēdu masāžu). 
Tālr. 29673874.

zemi Iecavas novadā. 
Tālr. 22455741.

SIA «EKO KOKSNE» aicina 
darbā strādniekus malkas 
ražotnē Iecavā.  
Tālr. 20608888.

Vidējās paaudzes  
deju kolektīvs «IECAVA» 

meklē dejotājus,  
kuri vēlas DEJOT.
Aicinām atsaukties  

vecos dejotājus, kas grib  
piedalīties kolektīva

jubilejas koncertā 26. aprīlī. 
Lūdzam sazināties ar Guntaru 

pa tālr. 29512195.

Pirmsskolas izglītības 
iestāde «Dartija» aicina darbā 
pirmsskolas izglītības 
mūzikas skolotāju un 
pirmsskolas izglītības 
skolotāju. Interesēties  
pa tālruni 29448276  
vai sūtīt CV uz e-pastu:  
dartija.bernudarzs@inbox.lv.

LAuKSAIMNIEKu MĀCīBAS
Iecavas novada domes zālē

Pirmdien, 3. februārī, plkst. 10-14  
lektore Karīna Platā stāstīs par darba tiesiskajām attiecībām. 

Personāla vadības speciāliste pievērsīsies raksturīgākajām 
kļūdām darba līgumos, darba laika uzskaitē.

Ceturtdien, 6. februārī, plkst. 10-14 
tikšanās ar vienu no Latvijas dārzeņkopības autoritātēm  
Mārīti Gailīti. Mācību tēma - gurķi, tomāti, paprika, salāti,  

redīsi, to audzēšana siltumnīcā, mēslošana, kaitēkļu  
apkarošana; agronome mazāk apskatīs dārzeņu šķirnes.

Semināru norisi finansē Iecavas novada pašvaldība.  
Interesenti lūgti iepriekš pieteikties, zvanot lauksaimniecības  

organizatorei Rutai Priedei pa tālruni 27842568.

Pateicība : : :
Lielu PALDIES sakām 

Iecavas kultūras nama supe-
rīgajam  kolektīvam par pa-
līdzību teātra sporta turnīra 
rīkošanā.

Improvizācijas  
teātris «Artis»


